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RG.0002.40.2018    

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXX/2018 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu  23 maja 2018 r. 

 

  W sesji udział wzięło 13 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 19 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16:25. 

 

Ad. 1. 

Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
–  pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

      

Ad. 3. 

Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawek do 
następujących projektów uchwał:  

 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Zbrosławice na lata 2018-2027 z późń. zm. – I, 

 zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 – II, 

 przyjęcia "Programu udziału gospodarstw domowych w projekcie pn. Budowa odnawialnych 
źródeł energii w Gminie Zbrosławice - II etap" – V, 

oraz projektów uchwał: 

 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                              
i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VI,  

 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                             
i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VII, 
 

Do powyższych wniosków nie wniesiono uwag. Wnioski zostały przyjęte jednogłośnie. 

     

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższy wniosek:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8.  Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Zbrosławice na lata 2018-2027 z późń. zm. (autopoprawka) – I, 

b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 (autopoprawka) – II, 

c) zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 – III, 

d) przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków budżetu 
Gminy Zbrosławice w ramach Planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Zbrosławice – IV, 

e) przyjęcia "Programu udziału gospodarstw domowych w projekcie pn. Budowa 
odnawialnych źródeł energii w Gminie Zbrosławice - II etap" (autopoprawka) – V, 

f) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                              
i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VI, 

g) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                              
i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VII.  

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Realizacja postulatów i wniosków radnych. 

13. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

14. Zamknięcie sesji. 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (13 głosów „za”).       .  

  

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (13 głosów „za”).    

                                                                

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła 2 posiedzenia. Na pierwszym posiedzeniu Komisja zajmowała się oceną 
dróg gminnych, powiatowych i krajowych: budowa chodników, stan odwodnienia dróg, rowów i 
przepustów. Tematem drugiego posiedzenia było opiniowanie projektów uchwał.   

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym odbyła                    
jedno posiedzenie. Tematem posiedzenia była ocena wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za 
2017 rok oraz wnioskowanie do RIO o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zbrosławice. 
Komisja po zapoznaniu się z przedstawionymi materiałami i po przeprowadzeniu dyskusji wydała 
pozytywną ocenę.   

 Pani Teresa Bagsik poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym nie odbyła posiedzenia. 

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym odbyła 
jedno posiedzenia, którego tematem było spotkanie z przedstawicielem Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego w Nakle Śląskim, Panią Barbarą Wróbel.  

Zapytań ani uwag nie wniesiono.  
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Ad. 7. 

Przewodniczący przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym – informacja 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

  

Ad. 8. 

Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 26 kwietnia 2018 r. do 23 maja 2018 r. – 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada poinformowała, iż :     

 brała udział w spotkaniu z radą rodziców w szkole w Wieszowie w sprawie współpracy oraz odbyło 
się spotkanie z projektantem w przedszkolu w Wieszowie w sprawie adaptacji drugiego piętra 
poddasza budynku w celu otwarcia oddziału przedszkolnego,   

 brała udział w spotkaniach LGD, w której gmina jest członkiem,   

 wraz z Wójtem brała udział w spotkaniu z mieszkańcami Zbrosławic, którzy protestują przeciwko 
budowie na terenie Zbrosławic kompleksu restauracyjno-hotelowego. Sprawa w toku.    

 odbyła się kolejna dyscyplina w ramach wieloboju sołectw – biegi przełajowe,  

 brała udział w spotkaniach podokręgu Gliwickiego, których tematem był udział w Metropolii 
Śląskiej,   

 brała udział w rozprawie, którą prowadzi Wydział Karny w sprawie kradzieży mienia z gminnego 
mieszkania komunalnego,  

 odbyły się biegi przełajowe w Kopienicy w ramach rywalizacji szkolnej,   

 odbyła się siódma edycja Ekofestiwalu w Centrum Usług Publicznych w Zbrosławicach,   

 Gmina Zbrosławice uczestniczyła w obchodach 40-stej edycji festynu „Festa della Barbera”                          
w gminie partnerskiej Castagnole delle Lanze (Włochy), 

 Gmina Zbrosławice bierze udział w projekcie firmy Wulkan, która obsługuje od strony 
informatycznej oświatę (e-dzienniki, arkusze organizacyjne) dla placówek oświatowych. Efektem 
bezpłatnego udziału w projekcie ma być wypracowanie strategii oświatowej dla gminy Zbrosławice, 

 spotkała się z najemcami obiektów użytkowych, którzy prowadzą działalność prozdrowotną, czyli 
Ośrodek Zdrowia w Kopienicy i Miedarach, gdzie będą przeprowadzone remonty tych dwóch 
Ośrodków.      

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

 

Ad. 9. 

Sołtys Ziemięcic, pan Alojzy Szyguła poruszył sprawę kursów, na które zapraszani są Sołtysi i które 
mają przybliżyć Sołtysom, jako oszacować szkody wyrządzone przez zwierzęta leśne na polach 
rolników. Dodał, iż uczestniczył w szkoleniu w Brynku i Rudzińcu, gdzie frekwencja była bardzo 
niewielka. Dopowiedział, iż Sołtysi mają wiele innych, ważniejszych rzeczy do zrobienia w swoich 
sołectwach, niż zajmowanie się dziedziną jaką jest szacowanie szkód.  

Sołtys Wieszowy, pan Ireneusz Robakowski poruszył następujące sprawy: 

 poinformował, iż Sołtysi otrzymali pismo Pani Naczelnik Wydziału Społecznego Urzędu Gminy 
Zbrosławice, dotyczące organizacji zebrań wiejskich w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały dotyczącej zezwoleń na spożycie alkoholu po za miejscem sprzedaży oraz punktów 
sprzedaży. Dodał, iż w uchwale ulega zmniejszeniu ilość punktów alkoholowych z 60 do 40. 
Poprosił, aby Sołtysi otrzymali więcej materiałów w tej sprawie, gdyż podczas organizacji 
zebrań wiejskich mieszkańcy będą pytać o punkty sprzedaży alkoholu oraz o ilość punktów 
sprzedaży alkoholu w poszczególnych sołectwach itd; 
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 powiedział, że termin zebrań wiejskich do przeprowadzenia został wyznaczony do dnia                       
3 września br. Dopowiedział, iż w związku z organizacją zebrań wiejskich w sprawie 
przyznania funduszu sołeckiego na rok 2019 poprosił o przygotowanie informacji na temat 
przyznanego funduszu sołeckiego na rok 2019 wcześniej, tak by móc zorganizować jedno 
zebranie wiejskie w obydwu sprawach;   

 powiedział, że aktualnie w Wieszowie prowadzone są roboty drogowe. Spółka GZK bardzo 
dobrze wywiązuje się z zadania; 

 odnośnie drogi krajowej nr 94 powiedział, że dnia 7 maja br. odbyło się spotkanie z 
przedstawicielami GDDKiA w Zabrzu oraz przedstawicielami Urzędu Gminy Zbrosławice. Na 
spotkaniu GDKKiA poinformowała, że w chwili obecnej brak jest środków finansowych w 
budżecie oraz brak jest odpowiedniej ilości pracowników do wykonywania remontów. Ponad 
to, poprosił Pana Wójta, aby na spotkaniach z Marszałkiem Województwa Śląskiego w których 
bierze udział, poinformował o problemie jakie ma GDDKiA; 

 poruszył problem ubytków drogi na ulicy Szopena w Wieszowie. Poinformował, że zostało 
obiecane, iż  w przeciągu dwóch tygodni sprawa zostanie uregulowana;   

 poruszył problem ulicy Wolności w Wieszowie. Powiedział, że od tygodnia nie ma 
pracowników dokonujących remontu na ulicy Wolności; 

 poprosił o potwierdzenie przez Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, pana Jakuba 
Kuklińskiego, czy zostanie dokonane dojście do budynku nr 10 znajdującego się na ulicy 
Wolności  w Wieszowie? Wszystkie budynki posiadają dojścia z kostki brukowej, jednak przy 
budynku nr 10 dojścia brak.   

Naczelnik, pan Jakub Kukliński poinformował, iż ulica Wolności w Wieszowie jest  
zaplanowana do asfaltowania w następnym tygodniu, gdyż posiada takie informacje od 
wykonawcy. W kwestii dojścia do budynku nr 10 powiedział, że aktualnie w tym miejscu trwa 
remont. Prze brukowano istniejące dojścia oraz zjazdy. Dodał, iż podczas planowania 
remontu, tego dojścia nie było i aktualnie nie można tego zadania zlecić wykonawcy.  

Sołtys Wieszowy, pan Ireneusz Robakowski zapytał, czyli mam słowo, że dojście zostanie 
wykonane po zakończonych remontach? 

Naczelnik, pan Jakub Kukliński odpowiedział, że w chwili obecnej nie może tego obiecać. 
Dodał, iż nigdy takiego dojścia nie było i dlaczego ma się znaleźć teraz.  

Sołtys Wieszowy, pan Ireneusz Robakowski poprosił Wójta Gminy Zbrosławice o pozytywne 
podejście do problemu. Dodał, iż w budynku nr 10 mieszka osoba, która ma 90 lat i chodzi o 
kulach. Dopowiedział, że chodzi o wykonanie dojścia od ogrodzenia do jezdni ul. Wolności.  

Wójt, Wiesław Olszewski powiedział, że Pan Naczelnik wyraźnie powiedział, że aktualnie 
remontowana jest ulica Wolności. Dodał, iż remont zjazdu do posesji, jego wybrukowanie 
leży w gestii właściciela posesji. Pozostałe zjazdy zostały wykonane na koszt tych że 
właścicieli. Gmina remontując drogę naprawia tylko to, co zostało uszkodzone podczas 
remontu.  

Sołtys Zbrosławic, pani Karina Respondek poruszyła następujące sprawy: 

 zapytała, jak wygląda sprawa zniszczonego mostku na ulicy Wolności w Zbrosławicach. 
Mieszkańcy proszą o pogłębienie rowu.     

 poruszyła sprawę zagęszczenia ulicy Wilkowickiej i ulicy Polnej w Wilkowicach. Zapytała, czy 
zagęszczenie będzie wykonywane, jeżeli tak to kiedy? 

Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że w kwestii zniszczonego przepustu, jest to dojazd do   
prywatnej nieruchomości i gmina nie może tego wykonać, gdyż sprawa należy do 
właściciela posesji przyległej do drogi. Odnośnie ulicy Wilkowickiej poinformował, iż 
przeliczana jest nawierzchnia destruktowa drogi, która pozwoli wycenić koszty wykonania 
zagęszczenia.     

 Sołtys Zbrosławic, pani Karina Respondek zapytał, czy nie byłoby lepiej, aby brukować drogę 
stopniowo, po kawałku? 
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Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że wymagane jest pozwolenie na budowę oraz 
przygotowanie dokumentacji, która jest bardzo kosztowna. Dodał, iż w pierwszej kolejności 
trzeba wykonać te inwestycje, na które przygotowana jest dokumentacja.    

 Sołtys Zbrosławic, pani Karina Respondek powiedziała, że kamień, który znajduje się na ulicy 
Wilkowickiej oraz Polnej w Wilkowicach ma wiele odprysków i podczas ostatnich ulew 
deszczowych dziury nie zostały wypłukane i nadal są. Najgorsze jest to, że ścieżki które 
znajdowały się w tamtym rejonie do spacerowania aktualnie utrudniają życie uczęszczającym 
dzieciom na rowerach oraz matkom z wózkami.  

Sołtys Jasiony, pani Wanda Suchoszek poruszyła następujące sprawy: 

 zapytała, kiedy jest planowane rozpoczęcie remontu chodnika na ulicy Pyskowickiej (przy 
drodze powiatowej) w Jasione? 

Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że w przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie z 
Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Tarnowskich Górach i wówczas zostaną ustalone 
konkretne terminy oraz sposób załatwienia sprawy.  

 odniosła się do wypowiedzi Sołtysa Ziemięcic, pana Alojzego Szyguły w sprawie szkoleń dla 
Sołtysów dotyczących szacowania szkód łowieckich mówiąc, że jest to bardzo skomplikowane 
i zaproponowała, aby przeszkolić bardzo dokładnie dwóch lub trzech Sołtysów na całą gminę, 
którzy będą zajmować się szacowaniem szkód na terenie gminy Zbrosławice.  

Sołtys Laryszowa, pan Piotr Szołtysik poruszył następujące sprawy:  

 poruszył sprawę złego stanu drogi ulicy Bocznej w Laryszowie. Zapytał, kiedy droga zostanie 
naprawiona? 

Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że rozmawiał z mieszkańcami Laryszowa i pozyskał   
informację z Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Gminy, z której okazało się, 
że nie ma uregulowanego stanu prawnego drogi. W takiej sytuacji gmina nie może żadnych 
starań poczynić. 

 zapytał, kiedy droga zostanie naprawiona, gdyż geodeta również posiada termin z którego 
musi się wywiązać. Poprosił o przyspieszenie sprawy.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska, pani Beata 
Dzielicka powiedziała, że sprawa wiąże się nie tylko z wydzieleniem poszerzenia pasa 
drogowego, ale również ze sprawą wykupów na które muszą być zabezpieczone 
odpowiednie środki finansowe. Dodając, powiedziała, że w najbliższym czasie skontaktuje 
się z Sołtysem Laryszowa w tej sprawie i poda najbliższe terminy załatwienia sprawy.   

    Przewodniczący Rady, Jan Fels zapytał, kto jest właścicielem gruntu? 

    Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że osoby fizyczne - prywatne.   

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice 
na lata 2018-2027 z późń. zm. (autopoprawka) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział  
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/435/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018-2027 z późń. zm. 
(autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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b)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 (autopoprawka) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

     Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/436/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice 
na rok 2018 (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” 
– stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

c)  w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

     Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/437/2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

  

d)  w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków budżetu 
Gminy Zbrosławice w ramach Planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Zbrosławice 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/438/2018 w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania 
dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy Zbrosławice w ramach Planu 
gospodarki niskoemisyjnej Gminy Zbrosławice została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”               
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

e) w sprawie przyjęcia "Programu udziału gospodarstw domowych w projekcie pn. Budowa  
odnawialnych źródeł energii w Gminie Zbrosławice - II etap" (autopoprawka) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

     Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/439/2018 w sprawie przyjęcia "Programu udziału 
gospodarstw domowych w projekcie pn. Budowa  odnawialnych źródeł energii w Gminie 
Zbrosławice - II etap" (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

       

f) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                                
i Gospodarki Wodnej w Katowicach 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

     Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/440/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została 
podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.  
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g) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                                 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

     Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXX/441/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została 
podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.  

 

Ad. 11 i 12.    

Przewodniczący Rady, Jan Fels poinformował, iż na poprzedniej sesji  Radna, Krystyna Graca złożyła 
dwie interpelacje.  

Pierwsza interpelacja dotyczyła oświetlenia terenu w Miedarach na odcinku ulicy 1 Maja do 
leśniczówki. W odpowiedzi na powyższą interpelację Wójt poinformował, że na chwilę obecną nie 
widzi potrzeby montażu w tym miejscu oświetlenia ulicznego. Z poczynionych obserwacji wynika, że 
zarówno ruch pieszych jak i pojazdów jest niewielki. Urząd w pierwszej kolejności uzupełnia 
oświetlenie uliczne w miejscach o dużym natężeniu pojazdów i pieszych, miejsc niebezpiecznych oraz 
terenach gminnych np. w rejonie placów zabaw.  

Druga interpelacja dotyczyła przeprowadzonego remontu dróg gminnych w Miedarach w 2018 r. W 
odpowiedzi na powyższą interpelację Wójt poinformował, że remonty nawierzchni bitumicznej 
prowadzone są dwoma różnymi technologiami. Pierwsza z nich to technologia w „masie na gorąco”, 
natomiast druga technologia to remont nawierzchni przy użyciu specjalistycznego remontera 
drogowego. Zgłaszane przez mieszkańców zastrzeżenia i uwagi wynikają z faktu braku znajomości 
technologii wykonywania naprawy za pomocą remontera drogowego. Luźne kruszywo to właśnie 
nadmiar materiału zabezpieczającego wyremontowany ubytek w pierwszej fazie eksploatacji. Po 
dokonaniu ponownej kontroli wykonanego remontu dróg gminnych po raz kolejny stwierdzić należy, że 
remonty nawierzchni zostały wykonane prawidłowo, zgodnie ze sztuką budowlaną oraz specyfiką dla 
danej technologii. Prowadząc coroczne przeglądy i objazdy dróg pracownicy wydziału gospodarki 
komunalnej dokonują wizualnej oceny stanu nawierzchni, kwalifikując kolejne odcinki dróg do remontu 
kapitalnego bądź wymiany nawierzchni. Pomimo corocznego zwiększenia puli środków w ramach 
budżetu gminy na remonty i utrzymanie bieżące dróg, są one nadal niewystarczające w stosunku do 
potrzeb. Zmusza to Urząd do realizacji remontów dróg w podziale na kilka etapów, rozbijanych na 
kolejne lata. Wydłuża to czas przystąpienia do realizacji remontów na następnych drogach 
kwalifikujących się do remontu.  Urząd stara się pozyskiwać zewnętrzne środki finansowe, składając 
wnioski o dofinansowanie we wszystkich możliwych i dostępnych dla gmin programach i konkursach.  

Radna, Krystyna Graca odnosząc się do udzielonej przez Wójta odpowiedzi, powiedziała, że 
interesowało ją tylko jedno zdanie, a mianowicie, że remonty zostały wykonane prawidłowo.  

 

Ad. 13.  

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Radny, Rafał Kubik odniósł się do remontu drogi ulicy polnej na trasie Wilkowice-Zbrosławice, 
mówiąc, że w związku z faktem, iż ulica do Miedar będzie frezowana, czy nie można poprosić 
powiatu, by użyczył pozyskanego frezu na utwardzenie drogi polnej na trasie Wilkowice-
Zbrosławice.          
 Naczelnik, pan Jakub Kukliński odpowiedział, że rozmawiał z Panią Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych, która ma plany wobec pozyskanego frezu.       

 Radny, Norbert Michalik zapytał, o sprawę dębu w Szałszy.     
 Naczelnik, pan Jakub Kukliński odpowiedział, iż został złożony wniosek o przesunięcie 
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środków finansowych w budżecie gminy. Dodał, iż została przeprowadzona wstępna rozmowa z 
dendrologiem.  

 Przewodniczący Rady, Jan Fels poprosił o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych w sprawie 
ulicy Wiejskiej w Zwadzie oraz w sprawie zieleni posadzonej na poboczu drogi powiatowej w 
Zawadzie, która powoduje brak widoczności.       
 p.o Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Michał Skowron powiedział, że odbyło 
się spotkanie z Zarządem Dróg Powiatowych w sprawie krzewów, które posadził Pan Organista. 
Dodał, iż Pan Organista otrzymał nakaz z Zarządu Dróg Powiatowych o uprzątnięcie krzewów. 

 Radny, Alojzy Szyguła zapytał o sprawę budowy boisk przy szkole w Ziemięcicach i Przezchlebiu.
 Z-ca Wójta, Katarzyna Sosada odpowiedziała, że Ministerstwo Sportu nie ogłosiło jeszcze 
wyników konkursu. 

 

 Radny, Wiesław Topór poruszył sprawę planowanej budowy kompleksu restauracyjno-hotelowego 
przy ulicy Wolności w Zbrosławicach. Zapytał, czy są już podjęte decyzje w tej sprawie? 
 Z-ca Wójta, Katarzyna Sosada odpowiedziała, że odbyło się w Urzędzie Gminy spotkanie z 
osobami protestującymi. Sprawa jest prowadzona przez Wydział Budownictwa i Architektury w 
Starostwie Powiatowym w Tarnowskich Górach. Do kompetencji powiatu należy interpretacja 
zapisów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Ze zdjęć projektu, które Gmina 
otrzymała od mieszkanek protestujących wynika, że projekt jest wykonany zgodnie ze sztuką. 
Postępowanie zostało wszczęte, dlatego też okoliczni mieszkańcy, którzy zgłosili protest, prosili o 
wsparcie Urzędu Gminy.   

 

 Radny, Wiesław Topór wyraził opinię w sprawie Pani Wierzbickiej z Zawady, która na Komisji 
Budżetowej zgłaszała problem pszczół. Dodał, iż na tym etapie pozostaje wyegzekwowanie 
istniejącego prawa i powstaje pytanie, kto to ma zrobić? Poprosił o skuteczną interwencję w 
sprawie problemu pszczół.  

 

 Przewodniczący Rady, Jan Fels odnosząc się do wypowiedzi Radnego, Wiesława Topora 
powiedział, że posiada duży kontakt z Państwem Wierzbickim. Dodał, iż niedawno u Pana 
Klimowicza odbyła się kontrola z Państwowej Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa, która nie 
wykazała, by stosowane opryski były nie zgodne z prawem. Przewodniczący Rady poprosił Wójta, 
by polubownie zwrócił się do Pana Klimowicza, by w obszarze pszczół należących do państwa 
Wierzbickich w Zawadzie wykonywał opryski, po godzinach nie latania pszczół.  
 Wójt, Wiesław Olszewski odpowiedział, że prośbę taką wysyła corocznie do Pana Klimowicza. 
Dodał, iż Pan Klimowicz twierdzi, że tym czym opryskuje nie jest szkodliwe i dlatego to stosuje. 
Technologia rolnicza doprowadziła do takiego stanu, że produkowane są rośliny samopylne i 
pszczoły nie są potrzebne.  

 

 Radny, Marek Minkus powiedział, że odnośnie roślin samopylnych jest to tylko 15%. Nie ma roślin, 
które zapylą się same. Pszczoły są potrzebne. Każdy normalny rolnik nie pryska kwitnących roślin 
w ciągu dnia i jest to napisane na każdej etykiecie oprysku. Pszczoła ucieka widząc opryskiwacz 
ucieka od niego. Dodał, iż na Komisji Budżetu, gdzie obecna była Pani Wierzbicka, pod jego 
adresem padło wiele oskarżeń. Dodał, iż nie posiada w Zawadzie nawet 1 m pola.    

 

 Radny, Rafał Kubik dopowiedział, że na pierwszym spotkaniu z pszczelarzami, był poruszony 
temat ogrodników-działkowców, którzy walczą z mszycą, gdzie oprysk jest mocniejszy niż 
planowana dawka i oprysk stosowany jest na mszyce nie ważne czy kwitnie czy też nie. Pszczoły 
właśnie siedzą na jabłonkach i akacjach, które są atakowane przez pszczoły, mrówki. Kary dla 
rolników uzależnione są od dopłat.  

 

 Radny, Marek Minkus powiedział, że każdy dobry plantator rzepaku np. Pan Kosmol czy również 
on sam, posiada ule na polach przy plantacjach rzepaku i nic złego się nie dzieje.      
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 Radna, Krystyna Graca zapytała o sprawę unieważnienia przez Wojewodę uchwały w sprawie 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zbrosławice. Co 
gmina w tej sprawie robi? 

Wójt, Wiesław Olszewski odpowiedział, że firma „TEREN” z Łodzi otrzymała wskazanie, że 
zamiarem gminy jest ponowne podjęcie uchwały w miesiącu czerwcu. W związku z tym, że 
druga część uchwały wynagrodzenia jest uzależniona od tego, czy uchwała będzie 
zaakceptowana przez Wojewodę, w takiej sytuacji firma „TEREN” otrzyma aneks 
przedłużający o jeden miesiąc.  

 

 Przewodniczący Rady, Jan Fels zapytał o postępy odnośnie planu zagospodarowania 
przestrzennego w Szałszy dotyczącego budowy ronda. 

Wójt, Wiesław Olszewski powiedział, że odpowiedź gminy w tej sprawie była negatywna na 
otrzymaną propozycję Starostwa, aby to Gmina Zbrosławice przeprowadzała tzw. ZRIT. W 
dniu wczorajszym odbyła się rozmowa z Panem Butenem, który reprezentuje MLP i prowadzi 
tę inwestycję. Dodał, iż Pan Bauten powiedział, że wystosowano pismo ponaglające do 
Zarządu Powiatu, gdyż na pierwsze pismo Zarząd Powiatu nie zareagował w terminie. W dniu 
21 maja br. miała zostać podjęta decyzja Powiatu w tej sprawie. Obecnie brak informacji na 
temat podjętej decyzji.  

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  17:35 

 
Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXX/435/2018 do Nr XXXX/441/2018 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 12 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
        Protokołowała                    Przewodniczący Rady Gminy 
 Inspektor Justyna Cieśla             Jan Fels 
 


